
ZÁPIS 

z jednání PS Senioři a osoby se zdravotním postižením 

Termín:          30.05.2019. 
Místo:             Kancelář 109, OSV, Nymburk 
Přítomni:      Bc. Michal Brabec, Lenka Soběslavová, DiS., Bc. Lenka Pavelková, Mgr. Veronika 
Křičková, Mgr. Martina Kučerová, Pavlína Hájková, Mgr. Markéta Sieglová. 
 
            
Program jednání: 

1. Zahájení jednání 

2. Informace o Programových dotacích z rozpočtu města Nymburk 

3. Zápis Sociální a zdravotní komise RM ze dne 2. 5. 2019 

4. Aktualizace Statusu a Jednacího řádu PS 

5. Deficity v síti sociálních služeb v Nymburce 

6. Různé 

 

1. Zahájení jednání 

 Koordinátor KPSS zahájil setkání přivítáním účastníků a představením programu 

jednání. Dále sdělil, že Pracovní skupina v počtu osmi přítomných členů je 

usnášeníschopná. 

 

2. Informace o Programových dotacích z rozpočtu města Nymburk 

 Koordinátor KPSS informoval přítomné, že byly podepsány oběma stranami veškeré 

smlouvy spojené s Programovými dotacemi a tyto byly vyplaceny poskytovatelům 

sociálních služeb. 

 

3. Zápis Sociální a zdravotní komise RM ze dne 2. 5. 2019 

 Členové PS byli seznámeni se zápisem z jednání Sociální a zdravotní komise RM, 

především s bodem 6) zápisu. Členy skupiny byly vysloveny připomínky k zápisu a dotazy 

ohledně kompetencí Sociální a zdravotní komise vůči pracovním skupinám komunitního 

plánování. Bylo konstatováno, že dle statutu Pracovních skupin tyto podléhají pouze 

Řídící skupině komunitního plánování sociálních služeb. Koordinátor KPSS byl pověřen 

předložit připomínky Pracovní skupiny Řídící skupině komunitního plánování. 

 

 

 



4. Aktualizace Statusu a Jednacího řádu PS 

     Na základě zápisu Sociální a zdravotní komise proběhla diskuse členů skupiny, s výsledkem 

návrhu na úpravu Statusu pracovních skupin KPSS  a Jednacího řádu KPSS.  Bylo 

konstatováno, že ve městě je vytvořena kvalitní Minimální síť sociálních služeb a zasíťování 

sociálními službami je na dobré úrovni a je dávána v rámci Středočeského kraje za příklad 

dobré praxe. Schůzky pracovních skupin momentálně nemusí být v takové frekvenci jak je 

uvedeno ve statusu a jednacím řádu. Bc. Brabec navrhl, aby se pracovní skupiny scházely 

podle potřeby, minimálně však 2x ročně, dále byly přidány kosmetické úpravy textu a tento 

návrh byl jednomyslně přijat. Schválení jednacího řádu je v kompetenci Pracovní skupiny, 

statut musí schválit ŘS KPSS, koordinátor KPSS byl pověřen návrhy změn přednést. Všechny 

schválené upravené dokumenty budou umístěny na webu komunitního plánování 

 

5. Deficity v síti sociálních služeb 

 V rámci projednávání plnění střednědobého plánu Pracovní skupina probírala 

potřebnost sociálních služeb ve městě. U cílové skupiny seniorů a osob se zdravotním 

postižením bylo konstatováno, že největším problémem jsou pobytové služby a bydlení. 

Jediný klasický domov pro seniory v ORP Nymburk je v Rožďalovicích a jeho kapacita je 

naplněna a jsou značné převisy žadatelů. Odlehčovací služba pro seniory je pouze v Sánech a 

její kapacita je omezena. Trvale chybí sociální bydlení, sedm bytů postavených Polabským 

nadačním fondem v ulici U sladovny naprosto nepostačuje. Koordinátor KPSS seznámil 

přítomné s dotační výzvou Státního rozvoje bydlení v rámci programu Výstavba sociálních 

bytů pro obce a byl pověřen seznámit s touto možností ŘS KPSS a Sociální a zdravotní komisi. 

 

6. Různé 

 Bc. Brabec informoval o možnosti zapojení do projektu MPSV „Seniorská obálka“. 

Jedná se o dokument, kde je uveden zdravotní stav seniora, jaké bere léky atd. a senior ho 

má doma na jasně daném místě. Dokument by měl pomoci záchranné službě při případném 

zásahu. V současné době se zjišťují možnosti, neboť lékaři záchranné služby mají problém 

v tom, že údaje nejsou ověřené a pokud na dokumentu nebude razítko lékaře, nemohou ho 

akceptovat. Koordinátor KPSS bude informovat o dalším postupu. 

 Mgr. Křičková informovala členy skupiny o chystaném projektu „Centra duševního 

zdraví“ v Kolíně. 

 Bc. Brabec a Pavlína Hájková informovali o návštěvě centra pro seniory Clementas 

v Mlékovicích. Jedná se o zařízení se zvláštním režimem s kapacitou 249 klientů. Dojmy 

z návštěvy nebyly úplně pozitivní, jedná se o velmi velké zařízení kde je problém sehnat 

odpovídající kvalifikované pracovníky. Mgr. Kříčková a Lenka Soběslavová, DiS. přidali 



negativní zkušenosti od svých klientů. Nicméně se jedná o nejbližší zařízení, které přijímá 

klienty s diagnózami, které žádné jiné zařízení v okolí nepřijme. 

 Lenka Soběslavová, Dis., informovala skupinu o účasti na kulatém stole na 

téma možnosti podpory pečujících osob ze strany krajů a obcí, který pořádal Fond dalšího 

vzdělávání. Zájemci o více informací si je mohou nalézt na https://nepe.cz/. 

  

 

  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Zapsal: Brabec 

https://nepe.cz/


 


